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Goedemorgen Tamara,

Uiteraard alle aandacht voor het nieuws dat gisteravond bij de persconferentie werd bekendgemaakt. Veel kranten richten zich wel

op het nieuws dat als het kan, de regels pas in april echt versoepeld worden. NRC richt zich op het feit dat de avondklok als

wisselgeld wordt gebruikt, nu de regel weer wordt verlengd. Telegraaf noemt het ‘pasjes in plaats van stappen’. Maar het

‘kantelpunt nadert’, met de zomer als stip aan de horizon. Volkskrant schrijft dat het ‘einde in zicht komt’, maar dat verdere

versoepelingen nu niet genomen worden, uit angst voor de derde golf.

Woordvoeringslijn algemeen:

Besmettingen

Al maandenlang horen we over de (onvermijdelijke) derde golf. Is daar met de huidige cijfers sprake van? Zo niet, wanneer wel?

- Tot nu toe is het ons gelukt om de derde golf nog even voor ons uit te schuiven. Dat is een enorme prestatie van ons

allemaal.

- Dat die golf er uiteindelijk wel gaat komen lijkt desalniettemin onvermijdelijk;

o De Ris weer boven de 1 (1,04 o.g.v. 18 februari).

o Na wekenlange daling lopen de besmettingscijfers langzaam weer op, net als het aantal IC-opnamen.

o En we weten dat mutanten van het virus steeds dominanter worden. Die varianten zijn én besmettelijker én zorgen

voor meer ziekte.

-  Datzou kunnen betekenen dat de zorg weer net zo onder druk komt te staan als vorig voorjaar en misschien zelfs nog wel

meer dan dat.

- Hoe later de derde golf komt, hoe meer mensen er zijn gevaccineerd en dus: hoe minder schade het virus kan aanrichten.

De cijfers over de Britse variant lijken minder desastreus dan eerder werd voorzien. Houdtu vertrouwen in de RIVM-prognoses?
- Het virus is zeer onvoorspelbaar. Daarom werken we steeds met verschillende scenario’s waaraan prognoses en

berekeningen van het RIVM ten grondslag liggen.
- De berekeningen die het RIVM maakt zijn altijd goed onderbouwd, op basis van wat er op dat moment bekend is.

-  Inmiddels weten we meer over de Britse variant en heeft het RIVM de extra transmissie van de Britse variant bijgesteld.

Gegeven de huidige maatregelen.

In hoeverre verwacht u dat mooi lenteweer de besmettingscijfers omlaag zal brengen?
- We weten inderdaad dat het lente- en zomerweer een gunstig effect kan hebben.

-  Vorig jaar ging het om een verschil in de R van ongeveer 0.2, aldus het RIVM.

- Dat lijkt weinig, maar kan een wereld van verschil maken.

-  Tegelijkertijd weten we ook dat de R-waarden van de Britse en Zuid-Afrikaanse variant op dit moment respectievelijk op

1,14 en 1,10 liggen (o.g.v. 18 februari).
- De lente gaat ons dus mogelijk weer helpen, maar het effect van mooi weer alléén zal nog niet genoeg zijn.
- Bovendien hebben we vorig jaar wel erg geboft met het voorjaarsweer. Het moet nog blijken hoe groot het weereffect dit

jaar zal zijn.

U spreekt over besmettingscijfers, maar hoe relevant zijn die nog, nu de kwetsbare groepen in hoog tempo gevaccineerd worden?

- We zien dat het vaccineren effect heeft onder de groepen die al een prik hebben gehad en dat is heel goed nieuws.

- Zo is er sprake van een duidelijke afname van de besmettingen en sterfte in verpleeghuizen en instellingen voor

gehandicaptenzorg.
- Maar, onder de rest van de bevolking verspreidt het virus zich nog flink. Mutanten van het virus zorgen voor meer

besmettingen, meer ziekenhuisopnames en meer IC-opnamen.
- We komen op een gegeven moment op een punt dat de bevolking dusdanig beschermd is, dat dit een gunstig effect gaat
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hebben op de ziekenhuisopnames.
- Dat betekent dat we de grenswaarden voor versoepelingen kunnen aanpassen.

- Maar zo ver is het nu helaas nog niet. Op dit moment is het aantal ziekenhuisopnames nog steeds ver boven het

risiconiveau ‘zeer ernstig’.

Fieldlabs

Eén op de vif mensen laat zich na afloop (van de Fieldlabs) niet testen. Heeft dit mogelijk nog repercussies voor het vervolg?
- De Fieldlabs zijn gedragsonderzoeken waar we in een gecontroleerde omgeving activiteiten zoals concerten, congressen,

evenementen mogelijk maken die anders — door de epidemie — niet mogelijk zouden zijn.
- Mensen die meedoen aan een praktijktest kiezen ervoor om onderdeel te zijn van een experiment.
-  Daar hoort ook de na-test bij.
- Voor het gedragsonderzoek zelf is dit minder van belang. Ook voor vervolgonderzoek heeft dit geen gevolgen.
- Ik vind wel dat het percentage hoger zou moeten zijn.
- Want hoe meer mensen zich ook achteraf laten testen, hoe zekerder we weten dat er geen besmettingen hebben

plaatsgevonden en hoe meer we kunnen leren van de experimenten.
- Deze mensen mochten als uitzondering naar deze evenementen toe en ze hebben ingestemd met de afspraak zich na

afloop te laten testen. Dan verwacht ik dat iedereen zich aan deze afspraak houdt.

Veel mensen, onder wie hoogleraren, zeggen dat de opkomst van 80% niet alleen vrij hoog is maar ook dat het optioneel is — het

meetmoment na het Fieldlab was niet onderdeel van het onderzoek. Probeert u (De Jonge) af te doen aan de resultaten van het

Fieldlab?

- Integendeel. Er is door veel mensen hard gewerkt om deze gedragsonderzoeken mogelijk te maken.

- lk ben verheugd dat we nu zo ver zijn om weer stap voor stap evenementen mogelijk te maken.

- De praktijktesten leveren ons veel nuttige inzichten op.

- lk verwacht wel dat alle deelnemers het hele traject doorlopen. Dat lijkt me niet te veel gevraagd.

Vaccinatiepaspoort

Ook veel aandacht voor het coronapaspoort. De kranten schrijven dat het kabinet er nog over dubt en dat De Jonge nauwlettend

kijkt wat de Europese Commissie ontwikkelt. Dit paspoort kan dan met een negatieve coronatest of een vaccinatiebewijs toegang

geven tot evenementen. Het paspoort, in de vorm van een app, laat een QR-code zien die gescand kan worden bij onder meer

concerten of sportwedstrijden. Het moet ook soelaas bieden voor mensen die willen gaan reizen naar het buitenland. Maar een

plicht tot vaccineren wordt het niet. In de kranten ook aandacht voor Israél, die veel verder gaat met het geven van privileges aan

gevaccineerde burgers met een groen coronapaspoort.

Woordvoeringslijn:
-  Nusteeds meer mensen gevaccineerd worden roept dat de vraag op wat dit betekent voor het heropenen van de

samenleving.
- Er is immers een groeiend aantal mensen beschermd.

- Uitgangspunt is en blijft dat vaccinatie nooit verplicht mag worden, niet direct en cok niet indirect.

- Eerder heeft het kabinet de Gezondheidsraad gevraagd om advies hoe met deze situatie om te gaan.

- Het ethische dilemma daarbij is dat een vaccinatiebewijs niet tot uitsluiting mag leiden. Zeker nu het merendeel van de

mensen nog niet de kans heeft gehad zich te laten vaccineren.

- Daarnaast speelt dat nog onvoldoende duidelijk is of vaccinatie ook beschermt tegen het overdragen van het virus.

- Ook is het te verwachten dat andere landen een vaccinbewijs zullen verlangen van bijvoorbeeld vakantiegangers.
- Het kabinet wil daarom kijken op welke manier vaccinatiebewijzen kunnen worden ingezet om de samenleving te

heropenen, zonder daarbij een (in)directe vaccinatieplicht te creéren.

- Dit gebeurt eerst door technische voorbereidingen te starten om een vaccinatiebewijs te ontwikkelen.

- Dat moet een instrument worden dat niet discrimineert. Mensen die zich (nog) niet willen of kunnen laten vaccineren

moeten niet beperkt worden of zich moeten verantwoorden.

- Voor deze groep moeten gelijkwaardige alternatieven beschikbaar komen zoals een negatief testbewijs of mogelijk

gezondheidsbewijs.
- Het streven is om voor de zomervakanties een internationale toepassing gereed te hebben.

Zwemsector opgelucht

In Telegraaf komt een blije zwemsector aan het woord dat opgelucht is dat de zwemlessen weer kunnen worden opgepakt.

Ze maken zich zorgen over de achterstanden die opgelopen zijn in de laatste twaalf weken. Her en der is er wel aan

droogzwemoefeningen gedaan, maar ‘zwemmen leer je toch het beste in het zwembad’.
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Woordvoeringslijn sport:

Wat gaat er veranderen op sportgebied?
-  Kinderen tot en met 12 jaar kunnen weer zwemles volgen voor hun A,B of C diploma.
- Buiten sporten voor volwassenen (vanaf 27 jaar) mag in groepjes van 4 personen i.p.v. 2 op anderhalve meter op

sportaccommodaties en op daartoe aangewezen sportlocaties in opdracht van de gemeente.
- De 4is exclusief een eventuele instructeur

- Jong volwassenen (tot en met 26 jaar) mogen zonder beperkingen sporten op daartoe aangewezen sportlocaties in

opdracht van de gemeente.

Wanneer gaan de maatregelen in?

- De maatregelen gaan dinsdag 16 maart aanstaande in.

Waarom kiest het kabinet voor deze versoepelingen?
- We versoepelen niet, maar kiezen voor een beperkt aantal “bijstellingen” of “preciseringen” van het bestaande pakket
-  Sporten is goed voor de mentale en fysieke weerbaarheid van mensen.

-  Helaas profiteren op dit moment niet alle sporters hiervan.

- We hopen dat er door deze versoepelingen weer iets meer mensen actief zullen worden.

- Het is een kleine stap, maar het zal voor sommige sporten weer wat meer mogelijkheden bieden

- Denk aan tennissen met 4 personen of een yoga klas in buitenlucht.

- Maar de 1,5m maatregel moet wel gehandhaafd blijven.
- Meer is op dit moment echt niet mogelijk.

Sporten mag straks dus in groepen van 4 buiten, waarom is nu gekozen voor dit aantal en niet bijvoorbeeld 6?
- We zien dat de sportdeelname sterk terugloopt.
- Om volwassenen daar iets meer ruimte in te geven wordt een groepsgrootte van 4 toegestaan tijdens het sporten.
- De anderhalve meter afstand blijft gelden.
- Hoe groter de groep, hoe groter de kans dat dit een nadelig effect heeft op de verspreiding van het virus.

-  Daarom doen we dit behoedzaam.

- Deze groepsgrootte is in het najaar ook gehanteerd, dus de sport heeft hier ervaring mee.

Jullie hebben het steeds over sportlocaties, wat valt daar precies onderen? Wat mag straks wel wat nu nog niet mag? Is een

basketbalveldje in een park ook een sportlocatie?
- Dat betekent dat sporten kan op sportaccommodaties en op locaties die door de gemeenten worden aangewezen.

-  Sporten met een buurtsportcoach of bootcamptrainer in een park kan dus als de gemeente toestemming geeft voor de

locatie. Dat geldt dus ook voor een basketbalveldje.

Mogen 4 vrienden in het park een balletje trappen?
- De groepsgrootte van 4 geldt voor georganiseerd sporten.
- Als er een coach, trainer of instructeur bij is en de gemeente toestemming geeft kan het.

- Daardoor is er toezicht op het naleven van bijvoorbeeld de 1,5 meter afstand.

Zwemles

Waarom gaat u nu de zwemlessen wel door laten gaan? Is dit zo noodzakelijk dat deze nu als losse maatregel door moeten gaan?
- Nu de lockdown voortduurt en we richting de zomer gaan, is het van belang dat zwemlessen voor kinderen tot en met 12

jaar weer hervat kunnen worden.

- Het diplomazwemmen heeft lange tijd stilgelegen, kinderen zijn teruggeworpen in hun leerproces en de wachtlijsten om

te starten met zwemles groeien.
- Door zwemlessen voor kinderen tot en met 12 jaar voor het A, B en C-diploma toe te staan wordt voorkomen dat een

generatie kinderen deze zomer ingaat zonder een zwemdiploma

Is het in een zwembad veiliger dan op andere sportlocaties? Kunnen zwembaden dan niet geheel geopend worden?

- Het geheel openen van de zwembaden gaat leiden tot veel meer reisbewegingen en meer sociale contacten die

ongewenst zijn op dit moment.

- Een zwembad is niet perse veiliger dan een andere binnensportlocatie.
- De noodzaak voor deze kinderen om hun zwemdiploma te halen is enorm belangrijk.
-  Zwemveiligheid laten we dus zwaar wegen.

Waarom mogen alleen kinderen tot en met 12 jaar zwemlessen gaan volgen? Het is voor iedereen die niet kan zwemmen toch van
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belang om weer les krijgen?
- Dat klopt maar voor nu richten wij ons op de kinderen omdat zij minder bijdragen aan de verspreiding van het virus.

- Hoe ouder, hoe meer risico op verspreiding van het virus. Daarbij trekken we de grens bij 12 jaar.
- Door diplomazwemmen tot en met 12 jaar toe te staan bereik je veruit het grootste deel van de mensen die een

zwemdiploma wil halen.

Is schoolzwemmen hiermee ook automatisch toegestaan?
- Als dit diplomazwemmen betreft voor kinderen tot en met 12 jaar dan is dat ook toegestaan.

Advies over vaccineren kwetsbare kinderen

Trouw meldt verder dat het kabinet advies aan de Gezondheidsraad heeft gevraagd over het vaccineren van kwetsbare kinderen,

zoals 16- en 17-jarigen met het syndroom van Down, luchtwegproblemen, cbesitas of kanker. Veel ouders van deze kinderen zijn

ongerust, omdat hun kinderen langer op een prik moeten wachten dan een gezonde 18-jarige.

Behandelingen van slaapapneu ter discussie

Het AD schrijft over de behandeling voor slaapapneu in ziekenhuizen. Die moet overal hetzelfde zijn, aldus het Zorginstituut

Nederland vandaag in een rapport. Zo blijkt er verschil te zitten tussen twee slaapregistratietesten die mensen met slaapapneu

kunnen ondergaan. Verder ontbreekt wetenschappelijk bewijs voor het klinische nut van een behandeling onder narcose en wordt

apneuzorg aanbevolen bij mensen met een hoge bloeddruk of hartritmestoornis, maar zonder specifieke slaapklachten.

Woordvoeringslijn:
-  Goed dat er ook op dit onderwerp aandacht is voor zinnige zorg en dat betrokken partijen het over deze aanpak eens zijn.
- Zij gaan hier nu uitvoering aan geven.

-  Belangrijk is in dat licht ook dat de duiding van het Zorginstituut later dit jaar duidelijkheid geeft welke zorg wel/niet tot

het basispakket behoort.

Twitter bestempelt tweet van Baudet als 'misleidend’

Baudet heeft op Twitter geschreven dat hij zich “absoluut niet’ zal laten vaccineren. , Het risico van dat virus is voor mij volstrekt

verwaarloosbaar. De bijwerkingen zijn heftig. En lange termijn-effect op immuunsysteem is volstrekt onbekend.” Naar aanleiding

hiervan heeft Twitter de boodschap inmiddels voorzien van een waarschuwing in felgekleurde letters. ,,Deze tweet is misleidend.

Ontdek waarom gezondheidsofficials COVID-19-vaccins als veilig beschouwen.” Wie op de boodschap klikt krijgt meer informatie

over coronavaccins.

Hartklepfabrikanten misleiden hartchirurgen en patiénten

Bedrijven die hartkleppen produceren, vermelden op grote schaal verkeerde maten op hun verpakkingen, wat grote gevolgen kan

hebben voor patiénten. Dat meldt Follow the Money. Een hartchirurg uit Groningen stuit op weerstand als hij het probleem aan de

kaak stelt. Het mondt uit in een jarenlange strijd, die nog steeds niet is opgelost.

Alternatieve persconferentie voor gehandicapten: 'ledereen kan meekijken'

EEE ken op YouTube een alternatieve persconferentie voor gehandicapten. 'Vaccinatie' is best een moeilijk

woord. En wat als je "Was je handen stuk' letterlijk neemt? Mensen met een beperking begrijpen de coronapersconferenties soms

niet goed. Daar hebben [EEFEIVat op gevonden: na elke persconferentie gaan ze live op YouTube met de Na de

Persconferentie Show.

Fijne dag!
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